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Til

Folketinget - Skatteudvalget

L 33 - Forslag til lov om ændring af chokoladeafgiftsloven, øl- og vin-
afgiftsloven og forskellige andre love (Afgiftsforhøjelser på chokolade, 
sukkervarer, is, sodavand, tobak, øl og vin). 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 54 af 8. december. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V).

Thor Möger Pedersen

/  Susanne Reinholdt Andersen

Skatteudvalget 2011-12
L 33 , endeligt svar på spørgsmål 54
Offentligt



Side 2

Spørgsmål:

Vil ministeren med henvisning til besvarelse af § 20 spm. S 975 uddybe, hvorfor ministeren 
med besvarelse af spørgsmål nr. S 537 ikke mener, at afgiftsstigningerne vil medføre bety-
delige miljømæssige konsekvenser. Der henvises til, at ministeren med besvarelse af S 975 
forventer en stigning i grænsehandelen med 31 pct. for alene de direkte berørte varegrup-
per.

Svar:

Det er korrekt, at der forventes en stigning i grænsehandelen med 31 pct. for de direkte be-
rørte varegrupper. Ser man imidlertid på stigningen i forhold til den seneste opgørelse af 
danskernes samlede grænsehandel fra 2007, er der kun tale om en stigning på ca. 8 pct., 
hvilket jeg mener, er begrænset, især når der henses til, at 5 pct. af stigningen skyldes for-
højelserne af cigaretter og røgtobak. Jeg mener derfor fortsat ikke, at lovforslaget vil have 
betydelige miljømæssige konsekvenser, jf. i øvrigt min besvarelse af spørgsmål 22.


